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Protokół Nr BRM.0012.1.10.2022 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i 

Rekreacji Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 20 września 2022 roku 
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Na stan 8 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 7 – lista obecności w załączeniu. 

Komisji przewodniczył Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada. 



2 
 

Protokołowała referent Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku – 

Sylwia Barszczewska. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

➢ Burmistrz Olecka - Karol Sobczak, 

➢ Radny Rady Miejskiej w Olecku – Dawid Bondarenko, 

➢ Członkowie Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady 

Miejskiej w Olecku, 

➢ Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 

➢ Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław 

Drozd, 

➢ Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska, 

➢ Inspektor w Wydziale Promocji, Kultury i Sportu – Monika Sznel, 

➢ Inspektor w Wydziale Edukacji – Urszula Zabłocka, 

➢ Kierownik Warsztatu Terapii Zajęciowej w Olecku –  Marta Romotowska, 

➢ Dyrektor Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku „Mazury Garbate”– Radosław 

Skrodzki, 

➢ p.o. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Michał Ptaszyński, 

➢ Zastępca Komendanta Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Olecku – Jerzy 

Owłasiuk, 

➢ Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Olecku – Jarosław Werla, 

➢ Pracownik Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Olecku – Małgorzata 

Dąbek, 

➢ Pracownik Centrum Informacji Turystycznej w Olecku – Marta Kosakowska, 

➢ Prezes Powiatowego Olecko-Gołdapskiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia 

Ratunkowego – Jerzy Sulima, 

➢ Wiceprezes Oleckiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego - Maciej 

Kosiński, 

➢ Przedstawiciel lokalnej prasy - Zbigniew Malinowski. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

przywitał przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia:  
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1. Podsumowanie sezonu letniego. 

2. Analiza i zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej należących do 

zakresu działania komisji. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wnioski komisji. 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

Do punktu 1 – Podsumowanie sezonu letniego 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

powitał przybyłych gości i poprosił o przedstawienie informacji. 

Pracownik Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Olecku – Małgorzata Dąbek 

przedstawiła informacje – w załączeniu do protokołu. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał czy jest szansa, aby Ośrodek Wypoczynkowy „Dworek Mazurski” został 

wyremontowany. 

Pracownik Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Olecku – Małgorzata Dąbek 

powiedziała, że od kilku lat problem złego stanu ośrodka jest zgłaszany do Starostwa 

Powiatowego w Olecku. Do tej pory prace dzierżawcy polegały na doraźnym działaniu, 

prowadzące na zapewnieniu podstawowych warunków do przebywania dzieci i młodzieży. 

Jednak uważa, iż najwyższy czas powzięcia bardziej znaczących działań polegających na 

wyłączeniu obiektu w całości bądź części z eksploatacji i poddaniu gruntownemu remontowi. 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

odniósł się do decyzji dotyczącej zdjęcia wszelkiego oznaczenia na kąpielisku „Szyjka”. 

Uważa, iż przy braku ratowników informacja chociażby o głębokości wyznaczona bojkami 

była wskazana. 

Pracownik Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Olecku – Małgorzata Dąbek 

odpowiedziała, że decyzja była podjęta na podstawie przepisów prawa. 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 
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zapytał o sytuację epidemiologiczną związaną z COVID-19. 

Pracownik Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Olecku – Małgorzata Dąbek 

odpowiedziała, że odnotowuje się pojedyncze zachorowania. 

Radny – Wojciech Leonarczyk 

zapytał czy jest możliwość prawna oznakowania kąpielisk niestrzeżonych w inny sposób dla 

bezpieczeństwa mieszkańców. 

Pracownik Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Olecku – Małgorzata Dąbek 

odpowiedziała, że należy to przeanalizować i poszukać rozwiązania. 

Prezes Powiatowego Olecko-Gołdapskiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego 

– Jerzy Sulima 

powiedział, że obowiązkiem gminy jest zabezpieczenie miejsc z których korzystają 

mieszkańcy. Miejsca powinny być oznakowane z informacją o kąpieli na własną 

odpowiedzialność oraz wyznaczyć strefy bezpieczeństwa informujące uczestników o 

głębokości. Powiedział, że skonsultuje się w tej sprawie z Wodnym Ochotniczym 

Pogotowiem Ratunkowym. 

Członek komisji – Bogusław Marek Borawski 

powiedział, że rozwiązaniem mógłby być znakowany szlak kajakowy. Wtedy obowiązują 

przepisy o podaniu głębokości, szerokości co powoduje, że szlak staje się bezpieczny. 

Dyrektor Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku „Mazury Garbate" – Radosław Skrodzki 

przedstawił informacje – w załączeniu do protokołu. 

p.o. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Michał Ptaszyński 

przedstawił informacje – w załączeniu do protokołu. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał jakie było zainteresowanie grup sportowych obiektami sportowymi w porównaniu do 

lat ubiegłych. 

p.o. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Michał Ptaszyński 

odpowiedział, że na porównywalnym poziomie. Grup jest mniej jednak przyjeżdżają na 

dłuższy czas i więcej korzystają z obiektów sportowych. W rozmowach organizatorzy 
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narzekają na koszt transportu i zakwaterowania. Najczęściej przyjeżdżają  grupy z naszego 

województwa, podlaskiego oraz mazowieckiego. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał czy jest jakiś pomysł aby nie doszło do takiej sytuacji jak w tym roku, iż nie zostało 

otwarte drugie kąpielisko. W innych miastach często zleca się to stowarzyszeniom. 

p.o. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Michał Ptaszyński 

odpowiedział, że były już prowadzone rozmowy z WOPR. W planie budżetu na rok kolejny 

zostały zaproponowane wyższe wynagrodzenia dla ratowników co ma nadzieję, że przełoży 

się na większą ilość chętnych osób do pracy i będzie możliwość zabezpieczenia dwóch 

kąpielisk. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał czy prawdą jest, iż pływalnia zostanie zamknięta w najbliższym czasie. 

p.o. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Michał Ptaszyński 

odpowiedział, że tak. Basen będzie nieczynny od 1 grudnia br. Dach nad pływalnią wymaga 

remontu. Dodał, iż skocznia również wymaga remontu, gdyż główne legary uległy degradacji. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

dodał, że najbardziej zaniepokojone są kluby pływackie. 

Radny – Wojciech Leonarczyk 

poprosił o podjęcie działań aby w naszych jednostkach można było wykorzystać bon 

turystyczny. 

p.o. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Michał Ptaszyński 

odpowiedział, że podejmie działania w tym kierunku. 

Członek komisji – Józef Krajewski 

zapytał jaki czas funkcjonuje pływalnia oraz co jest główną przyczyną, iż dach wymaga 

remontu. Może warto zastanowić się nad tym, aby wystąpić do wykonawcy i ubiegać się o  

odszkodowanie bądź zwrot części kosztów. 

p.o. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Michał Ptaszyński 
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odpowiedział, że 10 lat. Dach wymaga remontu ponieważ odpadają gwoździe, które 

podtrzymują główne dźwigary. Po rozmowach z prawnikami urzędu nie ma podstaw aby 

wystąpić do wykonawcy. 

Wiceprzewodniczący komisji – Ferdynand Grodzicki 

zapytał czy znana jest przyczyna odpadania gwoździ. 

p.o. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Michał Ptaszyński 

odpowiedział, że najprawdopodobniej został użyty inny materiał niż był przewidziany w 

projekcie. 

Pracownik Centrum Informacji Turystycznej w Olecku – Marta Kosakowska 

przedstawiła informacje – w załączeniu do protokołu. 

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Olecku – Jarosław Werla 

przedstawił informacje – w załączeniu do protokołu. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

podziękował za uwzględnione uwagi z posiedzenia komisji z kwietnia br. dotyczące patroli 

pieszych. Zapytał czy akty wandalizmu dokonywane są przez mieszkańców gminy czy osoby 

przyjezdne. 

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Olecku – Jarosław Werla 

odpowiedział, że część aktów wandalizmu dokonywana jest przez te same osoby. Dużą 

zmorą są drobne wykroczenia, tj. kradzieże w sklepach i drogeriach. 

Prezes Powiatowego Olecko-Gołdapskiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego 

– Jerzy Sulima 

zapytał z jakiego powodu nie odbywały się patrole piesze policjantów na kąpieliskach. 

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Olecku – Jarosław Werla 

odpowiedział, że patrole odbywały się po godzinach pracy ratowników oraz na kąpieliskach 

niestrzeżonych. 

Zastępca Komendanta Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Olecku – Jerzy Owłasiuk 

przedstawił informacje – w załączeniu do protokołu. 

Prezes Powiatowego Olecko-Gołdapskiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego 

– Jerzy Sulima 
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powiedział, że w czerwcu były prowadzone prelekcje dla szkół dotyczące bezpieczeństwa na 

wodzie. Z powodu braku chętnych do pracy jako ratownik zostało utworzone tylko jedno 

strzeżone kąpielisko. Ościenne miasta proponowały stawkę 3800 zł brutto a Olecko 3200 zł 

brutto. Zwrócił uwagę na brak koordynatora ratowników oraz prosi o dofinansowanie kursu 

dla chętnych osób, które chcą zostać ratownikami. Osoby chętne do pracy jako ratownik 

powinny być szkolone również w okresie zimowym w zakresie nurkowania, gdyż kąpielisko 

„Skocznia” jest dopuszczone warunkowo do użytkowania z powodu przekroczenia 

dopuszczalnej głębokości. 

Członek komisji – Bogusław Marek Borawski 

uważa, iż należy zwiększyć zatrudnienie w Centrum Informacji Turystycznej do 2 etatów. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zapytała gdzie będą odbywać się kursy i szkolenia skoro od grudnia planowane jest 

zamknięcie basenu na czas remontu dachu. Zapytała czy jest już wyłoniony wykonawca. 

Członek komisji – Józef Krajewski 

powiedział, że miasto nie dysponuje ani jedną plażą, która spełniałaby warunki 

bezpieczeństwa. 

Wiceprzewodniczący komisji – Ferdynand Grodzicki 

zgłosił wniosek aby zabezpieczyć środki finansowe w budżecie na 2023 rok na wyższe 

wynagrodzenia wszystkich ratowników wodnych. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

powiedział, że w najbliższym czasie zostaną wypłacone indywidualne dodatki dla ratowników 

według kwalifikacji, doświadczenia i ilości godzin spędzonych na kąpielisku. Po wypłaceniu 

tego dodatku, średnie wynagrodzenie miesięczne wyniesie ponad 4 tysięcy złotych. Podwyżki 

na przyszły rok zostaną ujęte w budżecie. 

Prezes Powiatowego Olecko-Gołdapskiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego 

– Jerzy Sulima 

powiedział, iż należy podpisywać umowy z kursantami aby odpracowali kurs przez kilka 

sezonów. Taka praktyka pomoże uniknąć problemów z zabezpieczaniem kąpielisk. 

Członek komisji – Anna Kaczor 
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zapytała na jakiej podstawie jest domniemanie o użyciu złych materiałów do konstrukcji 

dachu. 

p.o. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Michał Ptaszyński 

odpowiedział, że wynika to z przeprowadzonej ekspertyzy. Na ten moment dokumenty 

przetargowe trafiły do Wydziału Budownictwa i Inwestycji gdzie są sprawdzane. Największa 

degradacja materiałów jest nad basenem rekreacyjnym oraz nad jacuzzi z powodu chemii 

basenowej i temperatury wody. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zapytała czy w związku z koniecznością modernizacji dachu nad pływalnią, zapytała czy były 

określone terminy wytrzymałości konstrukcji, terminy przeprowadzania prac 

konserwatorskich oraz czy projekt był objęty gwarancją. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał jakie środki zostały zabezpieczone w budżecie na to zadanie. 

p.o. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Michał Ptaszyński 

odpowiedział, że w chwili obecnej ok. 400 tys. zł. 

Radna – Janina Anuszkiewicz 

powiedziała, że ta sytuacja daje obraz jak ważna jest jakość wykonania inwestycji. Przy 

odbiorze należy szczególną uwagę zwracać na użyte materiały. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

podziękował gościom za przedstawione informację. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 2 – Analiza i zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady 

Miejskiej należących do zakresu działania komisji 

a) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach podstawowych, przedszkolu, 

oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych formach 

wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Olecko 

Inspektor w Wydziale Edukacji – Urszula Zabłocka 
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omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał kto może zostać mentorem. 

Inspektor w Wydziale Edukacji – Urszula Zabłocka 

odpowiedziała, że nauczyciel mianowany lub dyplomowany i nie może zajmować funkcji 

kierowniczej. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji:  

Komisja, przy 5 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach podstawowych, przedszkolu, oddziałach przedszkolnych w 

szkołach podstawowych oraz innych formach wychowania przedszkolnego prowadzonych 

przez Gminę Olecko. 

b) projekt uchwały uchylającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia regulaminu 

organizacyjnego Warsztatu Terapii Zajęciowej w Olecku 

Kierownik Warsztatu Terapii Zajęciowej w Olecku –  Marta Romotowska 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Wiceprzewodniczący komisji – Ferdynand Grodzicki 

zapytał o różnicę pomiędzy regulaminami. 

Kierownik Warsztatu Terapii Zajęciowej w Olecku –  Marta Romotowska 

odpowiedziała, że ilością etatów. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

c) projekt uchwały w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego do spółki Towarzystwo 

Budownictwa Społecznego sp. z o.o.  

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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d) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2022 rok 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek komisji – Józef Krajewski 

powiedział, że norma punktów sprzedaży alkoholu to 1 punkt na 1000 mieszkańców, a 

samorządy zezwoleniami doprowadziły, że 1 punkt przypada na 270 mieszkańców. 

Wywiązała się dyskusja w kraju, że to samorządy rozpijają społeczeństwo. 

Radna – Janina Anuszkiewicz 

zapytała czy inwestorzy domagają się waloryzacji wynagrodzeń. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

powiedział, że prawo zamówień publicznych dopuszcza przy umowach zawartych dłużej niż 

na rok możliwość waloryzacji ceny. Wykonawcy przychodzą i składają wnioski o waloryzację. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

e) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2022-2035 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

f) projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek komisji – Bogusław Marek Borawski 

odniósł się do treści zawartych w projekcie oraz poinformował, iż podczas sesji wygłosi 

oświadczenie w tej sprawie.  

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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Do punktu 3 – Sprawy wniesione 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

powiedział, że Komenda Powiatowa Policji w Olecku wystąpiła z wnioskiem o zabezpieczenie 

środków finansowych w wysokości 25.000 zł w budżecie gminy na rok 2023. Uważa, iż taka 

pomoc finansowa jest niezbędna. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że przyszły rok będzie bardzo trudny i dołoży wszelkich starań aby środki na 

dofinasowanie jednostki policji zostały zabezpieczone. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

na prośbę członka komisji Józefa Krajewskiego poinformował, iż Olecka Rada Młodzieżowa w 

imieniu młodzieży zaapelowała o niekorzystanie z podręcznika prof. Wojciecha 

Roszkowskiego, przeznaczonego do przedmiotu Historia i Teraźniejszość. Zwrócił uwagę, iż 

podręcznik obowiązuje w szkołach ponadpodstawowych, które nie podlegają pod gminę. 

Członek komisji – Józef Krajewski 

poprosił, aby komisja wypracowała stanowisko w tej sprawie. Uważa, że treści zawarte w 

tym podręcznik spełniają funkcje społeczne, naukowe, psychologiczne, dydaktyczne itd. 

Zapytał czy będzie mógł wziąć udział w najbliższym posiedzeniu Oleckiej Rady Młodzieżowej 

aby przedstawić swoje argumenty. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

odpowiedział, że komisja nie będzie wypracowywać stanowiska w tej sprawie. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że zaprasza radnego na spotkanie z ORM. 

Członek komisji – Renata Małgorzata Maciąg 

zauważyła, że młodzież apelowała do nauczycieli a nie do swoich rówieśników. 

Innych spraw wniesionych nie było. 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 4 – Wnioski komisji 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

na prośbę radnego Jarosława Bagieńskiego zapytał czy istnieje możliwość zakupu biletu 

miesięcznego na komunikację miejską. 

Zaproponował aby przegłosować wniosek dotyczący określenia sezonu kąpielowego od 1 

czerwca do 31 sierpnia. 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 5 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się, przyjęła wniosek jako wniosek 

komisji. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zgłosiła brak pralki w Szkole Podstawowej nr 2 im. Mikołaja Kopernika w Olecku. Zapytała czy 

z budżetu szkoły można ją zakupić. Pralka jest niezbędna do prania np. sztandaru, firanek, 

obrusów, strojów sportowych itd. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że jest to zasadny wydatek. 

Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

Przewodniczący komisji 

/ - / Wojciech Rejterada 

Protokołowała 

/ - / Sylwia Barszczewska 
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